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Utlåtande Rotel I + rotel VI (Dnr KS 2021/1327) 
 
 
Dam-EM i fotboll 2025 - stadens medverkan i förstu-
die inför en eventuell ansökan från de nordiska fot-
bollsförbunden 
 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 
1. Kommunstyrelsen ska ingå intentionsavtal med Svenska Fotbollför-

bundet genom vilket staden förbinder sig att aktivt delta, som en av 
flera tilltänkta värdstäder, i förstudien som granskar förutsättningar för 
en eventuell nordisk ansökan om europamästerskapet i fotboll för da-
mer år 2025. 

2. Kommunstyrelsen ska teckna erforderligt avtal med Solna stad för 
samverkan i förstudien.  

3. Stockholm Stadshus AB uppmanas att ge Stockholm Business Region 
AB i uppdrag att i samverkan med idrottsnämnden medverka till fot-
bollförbundets förstudie.  

4. En preliminär uppskattning av stadens totala ekonomiska insats vid ett 
eventuellt nordiskt mästerskap beräknas till cirka 30-40 mnkr med för-
delning över åren 2023-2025 och ska behandlas i kommunfullmäktiges 
budget för respektive år. 

5. Kostnaden för arbetet under år 2022 beräknas till 2,5 mnkr och ska fi-
nansieras ur Central medelsreserv 2: Till kommunstyrelsens förfogande 
för oförutsedda behov i kommunfullmäktiges budget för 2022. 

6. Paragrafen justeras omedelbart. 
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Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning att kommun-
fullmäktige beslutar enligt ovan, följande. 

Stadsdirektören ges i uppdrag att ingå intentionsavtal om förstudie med 
Svenska Fotbollförbundet samt ingå erforderligt avtal med Solna stad. 

 
 

Föredragande borgarråden Anna König Jerlmyr och Karin Ernlund 
anför följande. 

 
Ärendet 

 
Svenska Fotbollförbundet (SvFF) och de nordiska fotbollsförbunden har tagit 
initiativ till att undersöka möjligheten att söka ett nordiskt värdskap för euro-
pamästerskapet i fotboll för damer år 2025.  

Processen för ett potentiellt EM i Stockholm år 2025 innefattar ett flertal 
steg fram till dess att UEFA (Europeiska Fotbollförbundet) i december 2022 
fattar beslut om värdskap för mästerskapet. Nästa steg för fotbollsförbunden är 
en förstudie som inleds med att skicka in en intresseanmälan till UEFA till vil-
ken förbunden söker medverkan av städer med intresse att upprätthålla värd-
skap under turneringen, däribland Stockholms stad. Till grund för samverkan i 
förstudiearbetet tecknas ett intentionsavtal mellan förbund och intresserade 
värdstäder. Stadens medverkan i förstudien kommer att ledas av Stockholm 
Business Region AB i samverkan med idrottsförvaltningen.  

Mot bakgrund av att såväl Tele 2 Arena som Friends Arena är aktuella 
svenska arenor vid en eventuell nordisk ansökan antas stadens medverkan i 
förstudien innefatta ett samverkansavtal med Solna Stad genom vilket staden 
företräder Solna stad gentemot UEFA och Svenska Fotbollförbundet.  

Efter genomförd förstudie fattar de nordiska fotbollsförbunden i mars 2022 
sitt beslut om en preliminär ansökan om värdskap ska göras till UEFA. Detta 
beslut behöver föregås av ett förnyat beslut i kommunfullmäktige genom vil-
ket staden förbinder sig att vid en eventuell tilldelning av mästerskapet till de 
nordiska länderna vara en av flera tilltänkta värdstäder. 

En tidig och preliminär uppskattning av stadens totala ekonomiska insats 
för ett värdskap för EM i fotboll år 2025 beräknas till 30-40 mnkr med fördel-
ning över åren 2023-2025. För förstudiearbetet och arbetet med en ansökan 
under 2022 uppgår kostnaderna för stadens arbete till 2,5 mnkr. 
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Beredning 
 

Ärendet har initierats och beretts av stadsledningskontoret. 
 
Våra synpunkter 

 
Stockholm är en attraktiv stad som bjuder på upplevelser för både stockhol-
mare och besökare. Stora evenemang bidrar till vår ekonomi och lockar viktiga 
investeringar. Sverige och Stockholm har vunnit dragkampen om handbolls-
VM 2023 och ishockey-VM 2025. Det är glädjande för stockholmarna och 
viktigt för näringslivet att vi nu har två VM att se fram emot. EM i fotboll är 
ett av världens största sportevenemang för damer och svenska damlandslaget 
är ett av världens bästa. Spelarna är starka förebilder för barn och unga. Evene-
mang av denna art inspirerar till mer idrottande.  

Med flera matcher förlagda i Stockholmsområdet skulle EM också vara ett 
av de största och mest uppmärksammade evenemang som Stockholms stad 
stått värd för i modern tid. Ett sådant evenemang skulle medverka till att stärka 
varumärket Stockholm som evenemangsstad vilket är av godo för såväl nä-
ringsliv som invånare och besökare. Sammantaget tillför evenemangsnäringen 
i Stockholm samhällsekonomin 36 miljarder årligen och sysselsätter omkring 
45 000 personer i regionen. Det är en mycket viktig bransch för Stockholm. 

Tillsammans med Solna Stad kan Stockholm erbjuda flera arenor av hög 
internationell klass. Just Tele2 Arena har designats för att kunna arrangera in-
ternationella fotbollsmatcher. Ett EM i världens största idrott skulle vara ett 
välkommet innehåll i arenan och tillföra långsiktigt positiva effekter. 

En satsning på EM i damfotboll i kombination med två herrmästerskap i 
handboll och ishockey ger oss en stark riktning framåt. För den grönblå majo-
riteten är det också en självklarhet att alla tjejer ska ha möjlighet att spela fot-
boll och att staden därför stimulerar damidrott i samma grad som på herrsidan.  
 
Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådens förslag. 

 

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår att 
kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Kommunstyrelsen ska ingå intentionsavtal med Svenska Fotbollförbun-
det genom vilket staden förbinder sig att aktivt delta, som en av flera 
tilltänkta värdstäder, i förstudien som granskar förutsättningar för en 
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eventuell nordisk ansökan om europamästerskapet i fotboll för damer år 
2025. 

2. Kommunstyrelsen ska teckna erforderligt avtal med Solna stad för sam-
verkan i förstudien.  

3. Stockholm Stadshus AB uppmanas att ge Stockholm Business Region 
AB i uppdrag att i samverkan med idrottsnämnden medverka till fot-
bollsförbundets förstudie.  

4. En preliminär uppskattning av stadens totala ekonomiska insats vid ett 
eventuellt nordiskt mästerskap beräknas till cirka 30-40 mnkr med för-
delning över åren 2023-2025 och ska behandlas i kommunfullmäktiges 
budget för respektive år. 

5. Kostnaden för arbetet under år 2022 beräknas till 2,5 mnkr och ska fi-
nansieras ur Central medelsreserv 2: Till kommunstyrelsens förfogande 
för oförutsedda behov i kommunfullmäktiges budget för 2022. 

6. Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning att kommunfull-
mäktige beslutar enligt ovan, följande. 

Stadsdirektören ges i uppdrag att ingå intentionsavtal om förstudie med 
Svenska Fotbollförbundet samt ingå erforderligt avtal med Solna stad. 

 
 
Stockholm den 1 december 2021 

På kommunstyrelsens vägnar: 
A N N A  K Ö N I G  J E R L M Y R  

 
Karin Ernlund  

Hans Altsjö 
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Remissammanställning 
 
Ärendet 
 
Om evenemanget  
EM i fotboll för damer är ett av världens största sportevenemang för damer 
med 16 deltagande nationer. Turneringen omfattar 32 matcher som fördelas 
över minst åtta arenor hållandes högsta internationella klass med preliminärt 
minst 15 000 åskådarplatser per arena.  

Inget land i Norden kan ensamt erbjuda denna arenainfrastruktur varför de 
nordiska fotbollsförbunden gått samman i en gemensam ansats för att få mäs-
terskapet till Norden. Med två aktuella svenska matcharenor, Tele2 Arena och 
Friends Arena, är stockholmsregionen en nyckel för projektet och det är san-
nolikt att finalspelet kan komma att äga rum i Stockholm.  

Den av Stockholms stad ägda Tele2 Arena har designats för att kunna ar-
rangera internationella fotbollsmatcher. Ett europamästerskap i världens 
största idrott skulle vara ett välkommet innehåll i arenan och tillföra långsik-
tiga good-will effekter. 

Möjligheterna att tilldelas ett nordiskt värdskap får betraktas som goda då 
fotbollsförbunden i Norden alla har framgångsrika damlandslag och är vägle-
dande i utvecklingen av damfotbollen. 
 
Överensstämmelse med stadens evenemangsprogram  
Ett EM i fotboll med 4-5 matcher i stockholmsområdet skulle sannolikt vara 
ett av de största och mest uppmärksammade evenemang Stockholms stad har 
stått värd för i modern tid med en mycket stor turistekonomisk effekt, upp-
skattningsvis i storleksordningen 200-300 mnkr.  

Med sin stora omfattning och uppmärksamhet kan ett EM i fotboll med-
verka till att stärka varumärket Stockholm som evenemangsstad vilket är av 
godo för såväl näringsliv som invånare. Evenemanget genererar också mycket 
internationell media. Som del i återstarten av Stockholm är evenemangen en 
viktig komponent. En stark samverkan med det lokala näringslivet har utveck-
lats det senaste året och stora evenemang likt EM i fotboll är konkreta samar-
betspunkter där den efter pandemin hårt sargade besöksnäringen ges något att 
se fram emot och samlas kring. 

I stadens program för evenemang framgår att staden ska agera för att med 
viss regelbundenhet få särskilt stora och unika evenemang till Stockholm. Ett 
EM i fotboll kan mycket väl anses uppfylla denna målsättning. Då flertalet 
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stora idrottsmästerskap som arrangeras i staden är för herridrott är detta EM 
också en bra balans för jämställdheten i stadens evenemangsutbud. 

Fotboll är Sveriges och världens största idrott. Svenska Fotbollförbundet är 
därmed en nyckelaktör i arbetet för att sätta fler stockholmare i rörelse oavsett 
ålder, kön och kapacitet. Ett samarbete med arrangören rörande EM år 2025 
kan därför utformas med kringaktiviteter för målgruppen barn och unga. En 
samverkan som även skulle medverka till utvecklingen av damfotbollen i 
Stockholm.  
 
Om processen  
Processen för ett EM i Stockholm 2025 innefattar ett flertal steg fram till dess 
att UEFA (Europeiska Fotbollförbundet) fattar beslut om värdskap för mäster-
skapet.  

Intresseanmälan – 28 oktober 2021.  
Svenska Fotbollförbundet tillsammans med de nordiska fotbollförbunden 
skickar in en intresseanmälan till Europeiska Fotbollförbundet, UEFA. 

Intentionsavtal – senhösten 2021.  
Stockholms stad tecknar intentionsavtal med Svenska Fotbollförbundet vilket 
förbinder staden att med stort engagemang tillsammans med andra värdstäder 
delta i den förstudie som utvärderar de kriterier som skall uppfyllas för en 
eventuell nordisk ansökan.  

Ansökningskriterier – november 2021 till mars 2022  
Efter intresseanmälan erhåller intresserade aktörer från UEFA de kriterier som 
skall uppfyllas vid ett värdskap. Då vidtar arbetet med förstudien för att 
granska kriterierna och kartlägga och analysera hur en nordisk ansökan kan 
uppfylla dessa. Stadens deltagande i granskningsarbetet regleras i det inten-
tionsavtal som tecknats senhösten 2021. 

Beslut om preliminär ansökan – 23 mars 2022 
Efter genomförd granskning av kriterier enligt ovan fattar de nordiska fotbolls-
förbunden sitt beslut om en preliminär ansökan om värdskap till UEFA. Detta 
beslut behöver då föregås av ett förnyat beslut i kommunfullmäktige genom 
vilket staden förbinder sig att vid en eventuell tilldelning av mästerskapet till 
de nordiska länderna vara en av flera tilltänkta värdstäder. 

Definitiv ansökan – 12 oktober 2022  
Efter inskickad preliminär ansökan fortsätter arbetet med att komplettera ansö-
kan med erforderliga underskrivna garantier och avtal med mera. 

Beslut om värdland – december 2022 
Efter utvärdering av inkomna ansökningar fattar UEFA vid möte i december 
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2022 beslut om vem som tilldelas värdskapet för EM år 2025. 
 
Kostnader och arbetssätt 
Stadens arbetssätt och organisation kommer att synkroniseras med de insatser 
och resurser som härrör till stadens arbete med VM i handboll år 2023 och VM 
i ishockey år 2025.  

En tidig och preliminär uppskattning av stadens totala ekonomiska insats 
för ett värdskap för EM i fotboll år 2025 beräknas till 30-40 mnkr med fördel-
ning över åren 2023-2025. Dessa kostnader blir endast aktuella i det fall 1/ 
kommunfullmäktige innan mars 2022 fattar beslut om att staden förbinder sig 
att vid en eventuell tilldelning av mästerskapet till de nordiska länderna vara 
en av flera tilltänkta värdstäder 2/UEFA i december 2022 fattar beslut om att 
tilldela de nordiska länderna värdskapet för evenemanget.  

Utöver dessa kostnader tillkommer potentiellt kostnader inom ramen för id-
rottsnämndens budget innefattande investeringar i träningsanläggningar som 
skulle behövas för att möta UEFA:s kriterier och krav för dessa. I syfte att 
kartlägga dessa kostnader och möjligheterna att inrymma dessa har idrottsför-
valtningen initierat en förstudie vars resultat kommer att ingå i det samlade un-
derlaget inför ett eventuellt förnyat beslut i kommunfullmäktige.  

För arbetet år 2022 uppgår kostnaderna för stadens arbete till 2,5 mnkr. 
Kostnadsposter som ingår i denna summa är till exempel personal som aktivt 
arbetar i förstudie- och ansökningsprocess, deltagande i studieresor och konfe-
renser, tekniska kostnader för bland annat trafikplanering, kartor et cetera, ut-
veckling av koncept, strategisk plan för hållbarhet och legacy med mera. 
 
Avtal med Solna Stad  
Då Friends Arena är en viktig del i regionens arenautbud för evenemanget an-
tas processen innefatta ett samarbete med Solna Stad. Till grund för samarbetet 
tecknas ett avtal som reglerar arbetssätt samt vilka delar respektive kommun 
bidrar med och finansierar. Genom avtalet företräder även staden Solna stad 
gentemot UEFA och Svenska Fotbollförbundet. Ett avtal med motsvarande in-
nebörd och syfte tecknades mellan kommunerna i samband med att Svenska 
Fotbollförbundet ansökte om EM för herrar år 2020. 
 
Beredning 
 
Ärendet har initierats och beretts av stadsledningskontoret. 
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Stadsledningskontoret 
 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 28 oktober 2021 har i hu-
vudsak följande lydelse. 
 
Ett EM i fotboll för damer år 2025 skulle vara ett av de största och mest uppmärksam-
made evenemang som Stockholms stad har stått värd för i modern tid. Ett evenemang 
av den kalibern skulle ge en stor turistekonomisk effekt och även medverka till att 
stärka varumärket Stockholm som evenemangsstad vilket är av godo för såväl närings-
liv som invånare. Då flertalet stora idrottsmästerskap som arrangeras i staden är för 
herridrott är detta EM också en bra balans för jämställdheten i stadens evenemangsut-
bud. 

En medverkan av Stockholms stad i den nordiska förstudien ger en tydlig signal till 
besöksnäringen att staden vill vara en aktiv och långsiktig part i den återhämtning som 
följer efter den pandemi som så hårt drabbat branschen.  

Som Sveriges största idrott är Svenska Fotbollförbundet en nyckelaktör i arbetet 
för att sätta fler stockholmare i rörelse oavsett ålder, kön och kapacitet. Vid ett eventu-
ellt nordiskt värdskap för mästerskapet kan då ett samarbete med arrangören formas 
med ett starkt utbud av aktiviteter för målgruppen barn och unga.   
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